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1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         

I.  b e r e   n a   v ě d o m í  

zápis z jednání komise památkové péče ze dne 25.11.2015 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře : 

1) Fond regenerace města Kutné Hory – byl předložen přehled čerpání schválených příspěvků na 

rok 2015 (viz. příloha č. 1) 

schválené příspěvky ve výši               2 550 000,- Kč 

odmítnuté příspěvky ve výši                 220 000,- Kč  

vyčerpané příspěvky ve výši                 853 000,- Kč 

zbývá vyčerpat do konce roku           1 697 000,- Kč     

 

2) Dům č.p. 116 Husova ulice – odsouhlasený příspěvek na opravu fasády ve výši 50 tis. Kč byl 

vyčerpán v plné výši. Odsouhlasený příspěvek na opravu střechy ve výši 100 tis. Kč byl krácen o 17 

tis. Kč (17%), protože skutečné náklady na opravu střechy byly o 27% nižší oproti SOD.  Dle 

platných Zásad pro poskytování příspěvků (čl. II, bodu 8, odst. b) může úspora činit max. 10% tak, 

aby závazné podíly byly stále zachovány. Příspěvek na opravu střechy byl vyplacen pouze ve výši 

83 tis. Kč. 

 

3) Dotace MK ČR na rok 2016 – byla podána žádost do Programu záchrany architektonického 

dědictví na IV. etapu opravy krovu a střešního pláště Vlašského dvora – severní křídlo. Byl zaslán 

anketní dotazník do Programu regenerace MPR a MPZ, ve kterém jsou uvedeny připravené akce na 

opravy kulturních památek ve vlastnictví Města Kutná Hora, církví a fyzických nebo právnických 

osob. Na základě uvedených akcí spojených s výší nákladů v anketním dotazníku MK ČR přidělí 

jednotlivým městům kvótu. Z programu Podpora obnovy kulturních památek prostřednictvím obcí 

s rozšířenou působností byla v letošním roce provedena celková obnova pláště hrobky III 

(Orclmeistrova). Pro rok 2016 odbor památkové péče zamýšlí podat žádost o dotaci na restaurování 

výmalby interiéru hrobky. 

 

4) Dotace Krajského úřadu Středočeského kraje na rok 2016 – na rok 2015 byla podána žádost o 

dotaci ze Středočeského Fondu kultury a obnovy památek na III. etapu opravy krovu a střešního 

pláště Vlašského dvora – dotace nebyla získána. Pokud bude program vyhlášen (pravděpodobně až 

po novém roce) odbor památkové péče zamýšlí žádost opět podat. 

 

5) Areál hřbitova Všech Svatých, Česká ulice – v letošním roce bylo realizováno restaurování 2 ks 

kamenných křížů, pískovcový kříž je zapsanou kulturní památkou, mramorový kříž není zapsanou 

kulturní památkou. Mramorový kříž měl rozlomenou patku, která byla provizorně uchycena kovovou 



sponou, ale hrozilo její zřícení. Po ukončení restaurátorských prací byl podán návrh na MK ČR na 

prohlášení mramorového kříže za kulturní památku. V příštím roce odbor památkové péče zamýšlí 

zrestaurovat hrob Josefa Brauna, hrob Feliwe Jeneweina a hrob JUDr. Antonína Schneidera – 

Svobody, které jsou zapsanými kulturními památkami.  

 

6) Vyúčtování dotací za rok 2015 – v současné době jsou všechny stavební a restaurátorské akce 

ukončeny, nebo těsně před dokončením a odbor památkové péče provádí vyúčtování a vyhodnocení 

jednotlivých dotací. 

 

7) Soutěž o historické město roku 2015 – Město Kutná Hora se do soutěže opět přihlásí - přihláška 

do soutěže je ve fázi přípravy. 

 

8) Rozpočet na rok 2016 – rozpočet je ve fázi přípravy, návrh pro odbor památkové péče je 5 mil. 

Kč, přesná částka bude známa až po odsouhlasení Zastupitelstvem města Kutná Hora. 

 

9) Fond regenerace města Kutné Hory na rok 2016 – bylo vyhlášeno výběrové řízení na přijímání 

žádostí o příspěvek na rok 2016, ukončení přijímání žádostí bude v pátek 29.1.2016. 

 

10) Zásady pro poskytování příspěvků z Fondu regenerace města Kutné Hory – na základě 

požadavků některých zastupitelů města Mgr. Seifert vypracoval návrh možného řešení podob 

reklamních a doprovodných zařízení v prostoru městské památkové rezervace (viz. příloha č. 2). Jde 

o návrh, který není nátlakový, ale naopak program nabídkový. Touto formou bude nabízena pomoc 

podnikatelům a živnostníkům v oblasti reklamních zařízení. Vlastníkovi příslušné nemovitosti, 

případně provozovateli provozovny v dané nemovitosti bude možné poskytnout příspěvek, který 

bude činit max. 50% výše prokázaných nákladů na zhotovení reklamního zařízení, ovšem max.  10 

tis. Kč včetně DPH. Termín přijímání žádostí bude stanoven pro období roku 2016 vyhlášením 

výběrového řízení od 1.1. do 31.10. Jednou z podmínek pro podání žádosti o příspěvek bude vydání 

souhlasu orgánu státní památkové péče s podobou reklamního zařízení. Ve Fondu regenerace bude 

k tomuto účelu vyčleněna částka cca 100 – 150 tis. Kč. Posuzování příspěvků bude dvoustupňové: 

komise památkové péče a Rada města Kutná Hora.  

K tomuto tématu se rozvinula dlouhá diskuze. Komise zastává stanovisko, že reklama by měla být 

adekvátní k vzhledu památky. V žádném případě není cílem likvidace reklamy, ale její regulace. 

Reklama by neměla poškozovat památkový vzhled budovy. Jako nevyhovující reklama byly uvedeny 

např. světelné displeje na Palackého náměstí. Dále padl návrh, že by Město Kutná Hora mohlo ročně 

vybrat cca 3 nejestetičtější reklamní zařízení a ty prezentovat v tisku jako vzor „že to jde, když se 

chce“. V možnosti získat příspěvek na zhotovení reklamního zařízení komise vidí první krok, který 

by se měl do budoucna dále dopracovat.  

Návrh na doplnění textu v Zásadách pro poskytování příspěvků z Fondu regenerace města 

Kutná Hory byl odsouhlasen (pro 7, proti 0, zdržel se 0). 

 

11) Vlašský dvůr – komise památkové péče se pozastavuje nad tím, že se připravuje záměr na 

rozšíření výstavních prostor spojených s rekonstrukcí Vlašského dvora ve výši cca 130 mil. Kč, který 

by měl být financován z fondů EU, ale nikdo prozatím se záměrem neseznámil odbor památkové 

péče, komisi nebo zastupitelstvo. Komise památkové péče požaduje předložení tohoto záměru. 

 

12) Solení v historickém jádru – v důsledku nastávajícího zimního období se opět rozvinula diskuze 

ohledně solení v historickém jádru. Odbor památkové péče požádal Technické služby Kutná Hora, 

aby při zimní údržbě v historickém jádru nepoužívali posypové soli, ale využívali jiný dostupný 

materiál. TS odpověděli, že jsou při zimní údržbě povinni postupovat podle Plánu zimní údržby 2015 

– 2016, který mimo jiné přesně definuje místa a podmínky používání chemického posypu. Požadavek 



odboru památkové péče je na některých místech v rozporu s tímto Plánem a proto by mělo dojít 

k jeho připomínkování a vyžádání si případných změn, protože tento plán je pro TS závazný (viz. 

příloha č. 3). Komise památkové péče požaduje zapracování změn do Plánu zimní údržby 2015 

– 2016.  

 

13) Předzahrádky – proběhla diskuze ohledně podoby předzahrádek v historickém jádru (především 

Kollárova ulice, Palackého náměstí). Komise zastává názor, že by předzahrádky měly být pouze na 

chodnících, bez vyvýšeného pódia a ohraničení plůtkem. Předzahrádky jsou většinou na městských 

pozemcích a pronájem pozemků je plně v kompetenci Rady města, proto už při schvalování pronájmu 

pozemku by měla být stanovena konkrétní podoba předzahrádky. 

 

 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM : 

1) Komise památkové péče žádá Radu města Kutná Hora o předložení záměru na rozšíření 

výstavních prostor spojených s rekonstrukcí Vlašského dvora. 

 

2) Komise památkové péče doporučuje Radě města Kutná Hora zapracování změn do Plánu 

zimní údržby 2015 – 2016 tak, aby se nepoužívaly posypové soli v historickém jádru města 

Kutná Hora. Používáním posypové soli v historickém jádru města Kutná Hora dochází 

k zásadním, trvalým a drahým poškozením historických objektů. 

 

 

4) Reakce rady města : 

K bodu „předzahrádky“ informoval pan tajemník, že pravidla byla kdysi připravena (jak mají 

předzahrádky vypadat), ale ze strany podnikatelů bylo vnímáno, že jim město diktuje. Radní 

by se na pravidla znovu podívali, je možné je jen upravit. 

 

K bodu č. 1) Starostu mrzí, že OPPŠ nebyl informován o revitalizaci Vlašského dvora. Sám, 

informoval vedoucího Mgr. Seiferta, ale nezajímal se o to.  Jednatel Průvodcovské služby bude 

informovat včetně představení projektu zastupitelstvo dne 15.12.2015. 

 

K bodu č. 2) OSM zajistí, TS byly informovány. 

 

Zapsala: Bc. Jana Jelínková, odbor památkové péče, školství a kultury 

Elektronicky ověřil: Mgr. Jakub Obraz, předseda komise památkové péče 


